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Voorzitter, raad, college, aanwezigen 
Te feliciteren is de gemeente die kan investeren in bloeiende akkerranden!  
 
Investeren in bloeiende akkerranden, dat betekent in elk geval drie dingen: 
- de gemeente heeft daar genoeg geld voor beschikbaar; 
- de gemeente heeft oog voor de lange termijn, want door diversiteit neem de 
gezondheid van het ecosysteem toe; 
- de gemeente hecht aan biodiversiteit: een verscheidenheid aan levensvormen. Nog 
meer bloemen, insecten, bijen, vlinders, samen een prachtig onderdeel van de 
schepping. 
 
Onze fractie vindt het een goede zaak dat we lange termijn investeringen als deze 
doen.  
Daarnaast zijn we blij met het onderzoek naar de vrijkomende agrarische bebouwing 
dat ingezet wordt. Want naast bloeiende akkerranden, naast akkers waarop granen 
en andere gewassen groeien of weilanden waar koeien lopen, ook de bebouwing 
moet niet verrommelen. Alle ruimte voor de agrariër en als hij zijn gebouwen moet 
verkopen, dan is een passende herbestemming noodzaak. 
 
Van de biodiversiteit in de natuur is het slechts een korte stap naar de diversiteit bij 
de mensen. 
Onze Leusdense bevolking, die wellicht wat opschuift van groen naar grijs en waar 
het afgelopen jaar door de komst van statushouders nog wat meer kleur bij is 
gekomen. Prachtig, al die inwoners van de gemeente Leusden met hun 
mogelijkheden, hun drive, hun betrokkenheid, hun inzet om Leusden, Achterveld en 
Stoutenburg kleur te geven. Denk daarbij aan het Dorpsfeest afgelopen weekend, het 
Huiskamer initiatief, activiteiten van de Huurdersvereniging, Antares, 
wandelgemeente, wandelingen voor mantelzorgers, Avondvierdaagse, 
Grebbelinietocht voor rolstoelers, Tour de Junior in Achterveld, het Charles Dickens 
festijn, de Opera in Stoutenburg in augustus en nog veel meer! Geweldig toch, zo’n 
betrokken en kleurrijke samenleving! 
 
Als we al die mensen allemaal bij elkaar zetten krijgen we een divers gezelschap. Alle 
mensen zijn even belangrijk en waardevol, Leusden is een gemeenschap inclusief 
iedereen. 
Aan dat inclusief zitten overigens nog wel wat haken en ogen. Onze fractie wil daar 
bij herhaling aandacht voor vragen. 
 
- Wij zien dat er nog een afstand is tussen mensen met een beperking en het 
bedrijfsleven: zeer regelmatig blijkt dat ze elkaar gewoon niet kennen! Hoe kunnen 
we mensen met afstand tot arbeidsmarkt beter bedienen? Ja sterker nog, hoe 
kunnen wij in Leusden zorgen dat geld hierin werk volgt. Wat zou het mooi zijn 



wanneer we als gemeente nog eens voorloper gaan worden: dat niet het geld leidend 
gaat zijn bij het zoeken van werk of dagbesteding, maar dat de daginvulling van deze 
mensen het leidende principe gaat worden! College, van ons mag u voorop gaan 
lopen. 
Overigens, er is dit jaar ook veel in gang gezet rond deze speciale doelgroep. Daar zijn 
we blij mee en we vinden het heel mooi dat een initiatief als de broedplaats aan de 
Hoefijzer hier ondersteuning aan gaat bieden. 
 
-  Wij zijn bang dat mensen die in armoede leven steeds verder buiten de 
samenleving komen te staan. Het gaat hier niet alleen om mensen aan de onderkant 
van de samenleving. Gisteren kwam de Wetenschappelijk raad voor regeringsbeleid 
(WRR) met een rapport naar buiten, dat de druk op de middenklasse toeneemt. 
Steeds meer mensen die moeite hebben om rond te kunnen komen.  
Want ook onze gemeente kent armoede. Veelal stille armoede, die niet direct 
zichtbaar is. De problematiek is vaak groot, hun kansen zijn klein. En ze zijn nogal 
eens onzichtbaar en lijden in stilte.  
Twee voorbeelden: 
Een gezin met een inkomen zo 150% boven het minimum, en een aantal kinderen 
met een zorgvraag. Door het inkomen hebben ze geen recht op een aantal 
tegemoetkomingen. Door de zorgvraag van de kinderen moet altijd één van de 
ouders thuis zijn of met een kind alle hulpinstanties af. Omringd door allerlei 
zorginstellingen maar financieel komen ze gigantisch in de knel. 
Of een oudere die leeft van de AOW uitkering en een heel klein beetje pensioen heeft 
en net boven de huurtoeslag grens zit. Er hoeft maar iets te gebeuren of er ontstaan 
problemen. Bijvoorbeeld, wanneer de meterstanden niet aan de energieleverancier 
worden doorgegeven omdat dat alleen digitaal kan. 
En ach, de laatste tijd staan de kranten vol van voorbeelden hoe armoede iedereen 
kan overkomen! 
 
Daarom dienen we een motie in om een aantal stappen te zetten waarmee mensen 
in armoede meer perspectief en kansen krijgen.  
 
Vorig jaar hebben we een motie ingediend met het verzoek om meer aandacht voor 
preventie in de jeugdzorg. Ook voor kinderen in armoede een belangrijk punt om niet 
steeds verder in de problemen te raken. 
Tegelijk zien we dat preventie niet betekent dat zware jeugdzorg afneemt. Dat kan 
ook haast niet op zo’n korte termijn, maar we maken ons wel zorgen over 
wachttijden voor jeugd in problematische situaties. We vinden het belangrijk dat hier 
meer aandacht voor komt en dat ouders en hun kinderen sneller geholpen kunnen 
worden. 
 
 
Diversiteit, dat woord past ook bij woningbouw. Eerder vroegen we al aandacht voor 
meer sociale woningbouw. Vandaag vragen we middels een motie aandacht voor 



middeldure huurwoningen: welke mogelijkheden zijn er in Leusden om meer van 
deze categorie woningen te krijgen. Door de strengere hypotheekregels en de wens 
om flexibel te zijn neemt de vraag naar deze woningen toe. Daar veranderen een lage 
rente en ook startersleningen niets aan! Niet iedereen kan en niet iedereen wil 
kopen. Bovendien gaat het om een groep mensen (o.a. zzp’ers, hoogopgeleide 
starters, ) die mee kleur geven aan Leusden en zorgen voor diversiteit.  
 
Onze fractie is er trots op dat er steeds meer kleur komt op het coalitie akkoord. Veel 
zaken zijn gerealiseerd (groen), er wordt aan gewerkt (oranje) en slechts één punt 
moet nog in gang gezet (geel). Door het college zijn met verve alle punten opgepakt: 
gemeentehuis, afvalbeleid, Biezenkamp, Larikslaan2, aandacht voor chronisch zieken 
en gehandicapten, mantelzorgers, werklocaties, energieakkoord, fairtrade gemeente 
met ere, omgevingsvisie buitengebied, sporthal, Welzijn Leusden. Hiermee is ook een 
groot aantal verkiezingspunten van de ChristenUnie-SGP van 2014 gerealiseerd, er is 
geïnvesteerd in Leusden 2.0. 
 
En eindelijk komt er ook een beetje kleur op de plannen voor het Hart van Leusden. 
Dat centrum is wat ouder aan het worden en kan wel een goede beurt gebruiken. 
Echter, de financiering is nog niet rond. En wij zien wel graag dat er een goede 
prioritering komt van het hele gebied. Daarom dienen we bij de kaderbrief een 
amendement in om de opknapbeurt van De Korf bij het Hart van Leusden mee te 
nemen. 
 
Bij elke algemene beschouwingen staan wij stil bij de communicatie vanuit het 
gemeentehuis. 
Meer speciaal willen we eerst ingaan op de communicatie rond de jaarrekening. Wij 
vinden dat communicatie naar de inwoners over onze financiële resultaten 
transparant moet zijn. En dat is ‘tie ook wel, maar de inwoner moet dan wel een erg 
goed geheugen hebben. We lijken weliswaar een positief resultaat van 1,9 miljoen te 
hebben maar we hebben vorig jaar vanuit de reserve 2 miljoen bijgeplust.  Vertel dat 
dan ook even weer bij de presentatie van de jaarrekening.  
 
Breder over de communicatie, daar mag van onze fractie wel een tandje bij. 
Gemeente, laat maar zien waar je mee bezig bent. Grijp daarvoor alle 
communicatiekanalen aan. Reageer sneller op discussies die op bv Facebook ontstaan 
Wees creatief in de communicatie, laat ook inwoners aan het woord. Vraag hen wat 
zij van de veranderingen of het werk van de gemeente ervaren. College, een 
dringende oproep om de communicatie van dit huis te versterken! 
 
En over de formatie. De afgelopen jaren is fors bezuinigd op personeel bij de 
gemeente. Wij hebben sterk de indruk dat de bodem nu wel bereikt is. Serviceniveau 
en kwaliteit van de dienstverlening in volle breedte zou niet in de knel moeten 
komen. Het moet niet kunnen voorkomen dat inwoners niet bij besluitvorming 
worden betrokken omdat er geen formatie beschikbaar was om bij hen langs te gaan.  



 
Overigens, langs deze weg ook veel dank voor de inzet van alle mensen die hier 
werken. Het is ontzettend goed om een aantal ambtenaren ook te kunnen spreken 
tijdens de informatiemarkt. Onze bewondering voor hun deskundigheid en 
betrokkenheid neemt daarmee  alleen maar toe. Allen en vanavond ook even 
speciaal de financiële mensen, hartelijk dank.  
En dan bij deze gelegenheid ook alvast maar de speciale dank naar onze 
gemeentesecretaris, Erik Luchtenburg. Heel veel dank voor alles wat je voor Leusden 
hebt gedaan. We zullen je niet snel vergeten en we feliciteren IJsselstein van harte 
met jouw komst! 
 
Voorzitter, ik rond af. 
De titel van ons verkiezingsprogramma in 2014 was ‘Voor een bloeiend en sociaal 
Leusden! ‘ Daarmee is de cirkel rond: bloeiende akkerranden, sociale en betrokken 
mensen. We blijven geloven in Leusden! 
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Karolien Pouwels 
 
 


